



天主教香港教區禮儀委員會

HONG KONG CATHOLIC DIOCESAN LITURGY COMMISSION

10/F., Catholic Diocese Centre, 16 Caine Road, Hong Kong WebSite:<http://catholic-dlc.org.hk>
香港堅道十六號教區中心十樓 Tel:(852)2522 7577 Fax:(852)2521 8034 Email:hkcdlc@catholic-dlc.org.hk

請代通傳給堂區或團體中各司鐸、
執事、非常務送聖體員組及禮儀組

致：各位堂區司鐸及修會／使徒生活團／監督團的會院上司

周樞機近日多次收到反映，說時有發生聖體碎屑或聖血跌在地上，故指示各位神父要注意：

1. 請常常提醒教友，要用恭敬的心情領受聖體聖血，不要輕率，不要急趕，慎防聖體聖血跌在地上。
2. 提醒送聖體員：要謹慎、小心，恭敬地分送聖體聖血。
3. 要善用聖體碟和聖血布，提防聖體聖血跌在地上。聖血布要展開並伸出，如視頻所示。(視頻連結：<https://youtu.be/bfJf3ONSCyg>)

(如需代購聖體碟或聖血布，可聯絡教區禮儀委員會辦事處。)

順祝鐸安



教區禮儀委員會辦事處謹啟

2023年10月27日

Kindly circulate to all priests, deacons, extraordinary ministers of Holy Communion and the Liturgy Group

27 October 2023

To: Parish Priests and House Superiors of Religious Institutes / Societies of Apostolic Life / Personal Prelature

Having received some feedback expressing concerns on the dripping of the Consecrated Species of the Blessed Sacrament during the distribution of Holy Communion, Cardinal Stephen Chow, S.J. calls on attention of all priests as follows:

1. Always remind the faithful: Receive Holy Communion with due reverence, without rash, without haste, be mindful of dripping the Consecrated Species of the Blessed Sacrament
2. Kindly remind the Ministers of Holy Communion: Be discreet, careful, and respectful in the distribution of the Holy Communion
3. Make good use of the dishes and purificators. Spread out and stretch out the purificators, as shown in the video. (video link: <https://youtu.be/bfJf3ONSCyg>)

(Feel free to contact our office if you want to buy dishes and purificators.)

Thank you for your attention. God bless.

Office, Diocesan Liturgy Commission